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Studenti požadují zachovat Klementinum pro univerzitní život

Přibližně dvě desítky lidí přišly dnes na ministerstvo kultury předat petici kvůli pražskému Klementinu. Její signatáři
požadují, aby po případné dostavbě nové budovy Národní knihovny (NK) přešlo Klementinum do správy Karlovy
univerzity. Petici podle pořadatelů, kteří jsou převážně z řad studentů, podepsalo téměř tisíc lidí. Odpoledne ji převzal
vedoucí informační kanceláře ministerstva Daniel Hermann. Úřad se k ní zatím nevyjádřil.     Klementinum, dnes hlavní
sídlo NK, bylo s univerzitou v minulosti přes 300 let úzce spojeno. "Lze u ní (univerzity) předpokládat, že na rozdíl od
Národní knihovny zachová i v budoucnu dosavadní hlavní účel celého komplexu," píše se v petici. Její autoři patří k těm,
kteří se obávají možné budoucí komercionalizace klementinského komplexu, jež je národní kulturní památkou.     Poté,
co se novodobé knihovní fondy odstěhují do zamýšlené nové budovy na Letnou, uvolní se v Klementinu mnohé prostory.
Ty by se pak mohly podle autorů petice stát předmětem zájmu obchodníků. Vedení knihovny opakovaně tyto názory
odmítá a říká, že do uvolněných prostor se nastěhují kulturní instituce - již nyní v Klementinu sídlí Svaz knihkupců a
nakladatelů, PEN klub, NK jedná i s Knihovnou Václava Havla a Obcí spisovatelů. Navíc NK i do budoucna plánuje
spolupracovat s univerzitou.     Kritici částečně vycházejí z dřívějšího prohlášení ředitele NK Vlastimila Ježka. ten prý chce
Klementinum více otevřít - vedle knihovnické funkce, jež bude stále základem budovy, chce knihovnu návštěvnickou
a výukovou; v areálu by se podle něj mohly konat i kongresy.     Studenti se obávají toho, že prostor ztratí genia loci,
přestane být místem setkávání lidí z akademické obce, živým prostorem a stane se turistickým skanzenem. Domnívají
se, že veškerý provoz se přesune do nové budovy.     V podobném duchu vystoupilo v polovině ledna i několik vědců,
umělců, vysokoškolských pedagogů a historiků umění. Také podle nich by měl univerzitní život zůstat v centru a mělo
by se prověřit třeba to, zda by knihovně nestačila historická budova Klementina.     NK však chce novou budou zejména
z prostorových důvodů; zvažovala i jiné varianty a výstavba nového objektu se prý ukázala jako optimální. Stejně jako
má podporu třicítky akademiků varianta udržet NK jen v Klementinu, má podporu jiných 50 zástupců vědeckého světa
výstavba nové budovy NK podle návrhu Jana Kaplickéhoé na Letné.    
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